
МІНІСТЕРСТВО ОСВІТИ І НАУКИ УКРАЇНИ 

Сумський державний університет 

 
 

ПРОТОКОЛ №1 (19)  

засідання Експертної ради роботодавців 

 зі спеціальності 102 «Хімія» 

факультету технічних систем та енергоефективних технологій 

від «5» листопада 2024 р. 

 

ПРИСУТНІ: 6 з 7 членів Експертної ради: Савченко А. Л., Штеба О. В., 

Дудченко О. М., Пономарьов О. М., Міщенко Т. М., Мандрик В. В.  

також були запрошені: зав. каф. ТПХ, доц. Пономарьова Л. М. (гарант 

ОП «Хімія»), доц. Большаніна С. Б., доц. Пшеничний Р. М., доц. 

Гончарова С. А., доц. Яновська Г.О. (гарант ОП «Прикладна хімія»), 

ст. викл. Диченко Т.В. 

 

ПОРЯДОК ДЕННИЙ: 

1. Зміни в складі ЕРР . 

2. Вибори голови та секретаря Експертної Ради Роботодавців спеціальності 

102 Хімія 

3. Обговорення каталогів вибіркових дисциплін циклу професійної та 

практичної підготовки ОПП «Прикладна хімія» та ОПП «Хімія» на 2025-

2026 н.р. 

4. Перегляд освітньо-професійних програм та навчальних планів зі 

спеціальності 102 «Хімія» для бакалаврського та магістерського рівнів 

підготовки. 

5. Питання організації та проведення практик, екскурсій, лекцій, практичних 

занять на базах підприємств і установ.  

 

1. Зміни в складі ЕРР 

ВИСТУПИЛИ: доц. Большаніна С.Б., яка представила нових членів ЕРР, а саме: Ольга 

Вікторівна Штеба - Менеджер з персоналу ТОВ «ВП«ПОЛІСАН», Олександр 

Миколайович Пономарьов - Директор Українського гідрометеорологічного 

центру в м. Суми, Савченко Анатолій Леонідович – головний інженер ТОВ 

Керамейя. 

УХВАЛИЛИ: Затвердити нових членів ЕРР 

 

2.1. Висування кандидатури Савченко А.Л. на посаду Голови ЕРР 

ВИСТУПИЛИ: доц. Большаніна С.Б., яка запропонувала на посаду Голови ЕРР головного 

інженера ТОВ Керамейя – Савченко Анатолія Леонідовича. Савченко А.Л. має 

базову хімічну освіту (КПІ), має відповідальну керівну посаду на виробництві, 

що дозволить за його згодою проводити різноманітні освітні заходи для 

студентів, як то виробничу і переддипломну практики, проведення лабораторних 

робіт на виробничий базі, працевлаштування випускників та студентів старших 

курсів, а також можливість наукового співробітництва з викладачами кафедри.  

УХВАЛИЛИ: Затвердити Головою ЕРР Савченко Анатолія Леонідовича 

2.2. Висування кандидатури Большаніної С.Б. на посаду секретаря ЕРР 

ВИСТУПИЛИ: зав. каф. ТПХ, доц. Пономарьова Л.М., яка запропонувала на посаду секретаря 

ЕРР Большаніну Світлану Борисівну, заступника завідувача практики, яка керує 

питання виробничих та переддипломних практик на кафедрі ТПХ.  

УХВАЛИЛИ: Затвердити Большаніну С.Б. на посаду секретаря ЕРР 

 



3. Обговорення каталогів вибіркових дисциплін циклу професійної та 

практичної підготовки ОПП «Прикладна хімія» та ОПП «Хімія» на 2025-

2026 н.р. 

ВИСТУПИЛИ: зав. каф. ТПХ, доц. Пономарьова Л.М., яка представила каталог вибіркових 

дисциплін і повідомила, що каталог вибіркових дисциплін на даний момент для 

2025-2026 н.р. вже сформований, але на наступний рік можливий його перегляд 

у зв’язку із новим нашим партнером - ТОВ Керамейя, зацікавленого у 

підготовці фахівців галузі силікатних матеріалів, їх виробництва і властивостей. 

УХВАЛИЛИ: Затвердити каталог вибіркових дисциплін 2025-2026 н.р.. 

 

4. Перегляд освітньо-професійних програм та навчальних планів зі 

спеціальності 102 «Хімія» для бакалаврського та магістерського рівнів 

підготовки 

ВИСТУПИЛИ: доц. Яновська Г.О.., яка зазначила про зміни в ПРН і ОК, що пов’язані із 

наказами МОН № 842 від 13.06.2024 р. та № 686 від 15.05.2024 р. де  передбачені 

зміни у стандартах вищої освіти, а також в критеріях оцінювання якості освітніх 

програм. 

зав. каф. ТПХ, доц. Пономарьова Л.М. зауважила, що ОПП «Хімія» 

магістерського рівня перебуває на розгляді Національного агентства із 

забезпечення якості вищої освіти – чекаємо на результати і плануємо 

обговорення зауважень ЕГ та ГЕР.   

УХВАЛИЛИ: - внести запропоновані зміни до ОПП «Прикладна хімія», спеціальності 

102 «Хімія», освітнього рівня «бакалавр» на 2024-2025 навчальний рік; 

- Провести обговорення освітніх програм спеціальності 102 «Хімія» 

 

5. Питання організації та проведення практик, екскурсій, лекцій, практичних 

занять на базах підприємств і установ. 

ВИСТУПИЛИ: О. В. Штеба (Менеджер з персоналу ТОВ «ВП«ПОЛІСАН») запропонувала 

продовжити практику семінарів, лабораторних робіт з представниками 

компанії. 

А. Л. Савченко (головний інженер ТОВ Керамейя) запросив на екскурсію на 

виробництво. 

УХВАЛИЛИ: Продовжити і поглибити співпрацю з роботодавцями в питанні організації та 

проведення практик, екскурсій, лекцій, практичних занять на базах 

підприємств і установ 

 

 

Голова Експертної ради роботодавців  А..Л. Савченко 

 

 Секретар ради                                                                                                     С.Б. Большаніна 

 


